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ΣΗΜΕΙΩΜΑ ΕΡΓΑΣΙΑΣ 

Υπόψη κ. Δημήτρη Γαλαμάτη, Γενικού Γραμματέα Επικοινωνίας και Ενημέρωσης 

Θέμα: Τιμολόγηση κρατικών δημοσιεύσεων στον περιφερειακό τύπο 

Εισαγωγή 

Το  ΣΗΜΕΙΩΜΑ  αυτό  συντάσσεται  ενόψει  της  επικείμενης  τηλεδιάσκεψης  ΓΓΕ‐Ε  και  ΣΗΠΕ  και  για  τη 

διευκόλυνση της σχετικής συζήτησης. 

Περιλαμβάνει  συνοπτικά  τις  θέσεις  του  Συνδέσμου  μας  γύρω  από  το  σοβαρό  πρόβλημα  που  έχει 

δημιουργηθεί  στις  σχέσεις  του  περιφερειακού  τύπου  με  τους  φορείς  του  δημοσίου  και  ευρύτερου 

δημόσιου  τομέα  σχετικά  με  τον  τρόπο  τιμολόγησης  των  δημοσιεύσεων  των  φορέων  αυτών  στις 

εφημερίδες μας. 

Όπως είναι γνωστό τόσο ο τρόπος τιμολόγησης  (με διατίμηση χιλιοστομέτρου) όσο   και η  τιμή χρέωσης 

καθορίζονται  από  το  άρθρο  4  παρ.2  του  Ν3548/07  και  από  την  κατ’  εξουσιοδότηση  του  ιδίου  άρθρου 

εκδοθείσα  ΚΥΑ  των  Υπουργών  Οικονομικών  και  Εσωτερικών  (που  είχε  τότε  την  εποπτεία  των  ΜΜΕ) 

2/82452/0020/12‐11‐2008. 

Το πρόβλημα 

Τα προβλήματα είναι δύο. 

Το πρώτο αφορά την εξαιρετικά χαμηλή τιμή με  την οποία χρεώνονται αυτές οι δημοσιεύσεις. Η τιμή 

αυτή (0,20 ‐0,30‐ 0,50 ευρώ κατά χιλιοστόμετρο) παραμένει ίδια εδώ και 16 ολόκληρα χρόνια (!), τη στιγμή 

που  όλες  οι  δαπάνες  έκδοσης  μιας  ημερήσιας  περιφερειακής  εφημερίδας  έχουν  δεκαπλασιαστεί  από 

εκείνη  την  περίοδο.  Πρέπει  επίσης  να  συνυπολογιστεί  ότι  στο  διάστημα  που  μεσολάβησε  έχουν  αρθεί 

(λόγω  των  μνημονίων  και  όχι  μόνο)  όλες  οι  ισχύουσες  επί  δεκαετίες  κρατικές  πρόνοιες  υπέρ  του 

περιφερειακού τύπου την ίδια στιγμή που έχουν εκμηδενιστεί λόγω των αλλεπάλληλων κρίσεων, όλες οι 

πηγές εσόδων του κλάδου! 

Το  δεύτερο  και  σημαντικότερο  πρόβλημα  (και  αυτό  που  επέβαλλε  ουσιαστικά  την  ανάγκη  εξεύρεσης 

λύσης)  είναι  η  μεγάλη  σύγχυση  που  παρατηρείται  καθημερινά  στην  τιμολόγηση  των  δημοσιεύσεων 

αυτών  λόγω  της  πολλαπλής  κατηγοριοποίησης,  της  ύπαρξης  δηλαδή  τριών  διαφορετικών  τιμών 

υπολογισμού και χρέωσης των κρατικών δημοσιεύσεων! 



 

Κατ’ αρχήν είναι εντελώς παρωχημένη αλλά και δεν έχει κανένα νόημα η διάκριση που κάνει η σχετική ΚΥΑ 

ανάλογα  με  τον  αριθμό  των  πωλούμενων  φύλλων.  Πρώτον  διότι  ο  αριθμός  των  5.000  φύλλων  που 

αναφέρει ως βάση υπολογισμού αναφέρεται σε προμνημονιακά επίπεδα και δεύτερον γιατί ο σκοπός της 

δημοσίευσης,  δηλαδή  η  διαφάνεια  των  συναλλαγών  του  δημοσίου,  εξυπηρετείται  το  ίδιο  από  κάθε 

δημοσίευση  ανεξάρτητα  από  το  πόσα  φύλλα  ενδεχομένως  πουλάει  η  φιλοξενούσα  εφημερίδα  που  και 

αυτό  είναι  συνάρτηση  του  μεγέθους  του  νομού.  Δεν  έχει  μεγαλύτερη  σημασία  ή  αξία,  από  άποψη 

εξυπηρετούμενου  σκοπού,  η  δημοσίευση  σε  μια  εφημερίδα  του  Ηρακλείου  από  μια  αντίστοιχη  σε 

εφημερίδα της Φωκίδας! 

Το  μείζον  πρόβλημα  βέβαια  αφορά  την  διαφοροποίηση  της  τιμολόγησης  μεταξύ  «τιμής  δημοσίου»  και 

«τιμής  αναδόχου»  (εφόσον  βέβαια  η  δημοσίευση  αφορά  διακήρυξη  διαγωνισμού,  δημοπρασίας  κ.λπ.). 

Αυτή  η  διάκριση  μας  ταλαιπωρεί  όλους,  και  εμάς  και  τις  δημόσιες  υπηρεσίες,  διαχρονικά  και  αποτελεί 

πηγή συνεχών διαφωνιών και  εντάσεων,  ενώ σε περιπτώσεις άγονων διαγωνισμών οδηγεί σε πρόσθετη 

γραφειοκρατία και ταλαιπωρία! 

Το πρόβλημα αυτό έγινε μεγαλύτερο με  τη διάταξη της παρ.2 του άρθρου 26 του Ν5005/22 (με την οποία 

τροποποιήθηκε το άρθρο 4 του ν3548/07 και προστέθηκε σε αυτό παρ. 4) η οποία ενώ θεσπίστηκε για να 

επιταχύνει την εξόφληση των σχετικών δημοσιεύσεων, από πολλούς φορείς του δημοσίου εκλαμβάνεται 

εσφαλμένα ότι επιτάσσει την χρέωση με «τιμή δημοσίου» και όχι «αναδόχου» όπως είναι το λογικό και το 

ορθό.  Όπως  γνωρίζετε  με  σωρεία  εγγράφων,  υπομνημάτων  κ.λπ.  έχουμε  αναλυτικά  αναφερθεί  στην 

επιχειρηματολογία μας γύρω από το ζήτημα αυτό και δεν χρειάζεται να τα επαναλάβουμε εδώ. 

Η λύση 

Με βάση τα προαναφερθέντα, νομίζουμε ότι προκύπτει αβίαστα η μόνη ενδεδειγμένη και πρόσφορή λύση 

που δεν μπορεί να είναι άλλη από την τροποποίηση της σχετικής ΚΥΑ ή ορθότερα την έκδοση νέας ΚΥΑ 

των Υπουργών Οικονομικών και αρμόδιου για τα ΜΜΕ, με την οποία: 

α.  Θα  ενοποιείται  σε  μια  κατηγορία  η  τιμή  όλων  ανεξαιρέτως  των  υποχρεωτικών  κρατικών 

δημοσιεύσεων,  ανεξάρτητα  από  αριθμό  πωλούμενων  φύλλων  και  από  το  αν  ο  υποχρεούμενος  προς 

καταβολή  φορέας  είναι  η  αναθέτουσα  αρχή  (δημόσιο)  ή  ο  ανάδοχος  του  σχετικού  έργου,  υπηρεσίας, 

προμήθειας κ.λπ., όταν πρόκειται για προκήρυξη ή διακήρυξη διαγωνισμού ή δημοπρασίας κλπ. 

β.  Η  τιμή  αυτή  θα  είναι  0,60  ευρώ  κατά  χιλιοστόμετρο.  Πρόκειται  για  μια  μικρή  αύξηση,  απολύτως 

δικαιολογημένη  από  το  χρόνο  που  έχει  μεσολαβήσει  από  την  ισχύουσα  ρύθμιση,  τις  ανατιμήσεις  που 

έχουν στο μεταξύ σημειωθεί κλπ. Πρέπει στο σημείο αυτό να επισημανθεί ότι η επιβάρυνση των φορέων 

του  δημοσίου,  της  αυτοδιοίκησης  κ.λπ.  θα  είναι  ελάχιστη  πρώτον  γιατί  ο  βασικός  όγκος  των 

δημοσιεύσεων αυτών αφορά τους αναδόχους των υπηρεσιών και δεύτερον γιατί αυτά καθαυτά τα κόστη 

των δημοσιεύσεων που επιβαρύνουν τους σχετικούς προϋπολογισμούς των φορέων του δημοσίου, είναι 

μικρά έως ασήμαντα και σε  κάθε περίπτωση δυσανάλογα προς  το μέγεθος και  τη σημασία  του σκοπού 

που αντιπροσωπεύουν και εξυπηρετούν. Το κόστος της αδιαφάνειας είναι πάντα μεγαλύτερο! 

 



 

Αναγκαία διευκρίνηση 

Στις  προτάσεις  που  σας  έχουμε  κατά  καιρούς  υποβάλλει,  προβλέπεται  και  η  αλλαγή  του  τρόπου 

υπολογισμού της τιμής δημοσίευσης, δηλαδή η αντικατάσταση της «διατίμησης κατά χιλιοστόμετρο» με 

την «επιμέτρηση χαρακτήρων – λέξεων». 

Δεν επιμένουμε στην παρούσα φάση σε αυτή την πρόταση. 

Πρώτον  διότι  για  να  γίνει  αυτό  απαιτείται  νομοθετική  τροποποίηση  (ενώ  για  την  ενοποίηση  της  τιμής 

αρκεί  απλή  ΚΥΑ)  και  δεύτερον  διότι  πρέπει  να  μελετηθεί  καλύτερα  ο  τρόπος  αυτός  υπολογισμού  της 

χρέωσης ειδικά σε περιπτώσεις που αφορά δημοσιεύσεις άλλες, πέραν των διακηρύξεων κλπ. 

Αξιότιμε κύριε Γενικέ 

Εκτιμούμε  ιδιαίτερα  την  πρωτοβουλία  σας  να  δοθεί  λύση  σε  ένα  πρόβλημα  που  ταλαιπωρεί  όχι  μόνο 

εμάς, αλλά και τις υπηρεσίες του δημοσίου και είμαστε στη διάθεσή σας για οτιδήποτε απαιτηθεί σχετικά. 

Με εκτίμηση 

Για το Δ.Σ του ΣΗΠΕ 

Ο Πρόεδρος 

Γιώργος Μιχαλόπουλος 

 

 

 

 


